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Statsministerens besvarelse af udvalgsspørgsmål nr. 1 vedrørende forslag til 

lov om kong Frederik den Tiendes civilliste (L 154). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Lisbeth Bech-Nielsen (SF).  
 

Spørgsmål nr. 1: 

 

”Vil statsministeren i skemaform oplyse, hvor mange penge kongehuset har brugt på 

vedligeholdelse af slotte m.v. indvendigt i hvert af de seneste 10 år” 

 

 

Svar: 

 

Statsministeriet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse fra Kulturministeriet, 

der har oplyst følgende:  

 

”Kulturministeriet oplyser følgende:  

 

Kulturministeriet er ikke i besiddelse af egne opgørelser over Kongehusets 

udgifter til indvendigt vedligehold af civillisteslottene, som det antages, at 

der spørges til.  

 

Kulturministeriet skal i stedet henvise til Kongehusets årsrapporter, som lig-

ger offentligt tilgængelige på Kongehusets hjemmeside. Heraf fremgår af 

Kongehusets årlige regnskaber posten ”Ejendomsomkostninger”, som ifølge 

årsrapporten bl.a. dækker over udgifter til vedligeholdelse og modernisering.   

 

Kulturministeriet er dog ikke bekendt med, om posten dækker Kongehusets 

samlede udgifter til indvendigt vedligehold på civillisteslottene, eller hvor 

stor en andel af posten, der dækker over moderniseringer. 

 

En gennemgang af den pågældende udgiftspost i årsrapporterne på Konge-

husets hjemmeside viser følgende udgifter i løbende priser siden 2014: 
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Tabel 1 

Udgifter til vedligehold og modernisering m.m. i perioden 2014-2023  

 

År Udgifter i alt (løbende priser, t. kr.)  

2023 3.311 

2022 3.825 

2021 2.701 

2020 2.204 

2019 997 

2018 830 

2017 1.822 

2016 2.854 

2015 4.387 

2014 1.348 

 

 Anm.: Tallene er baseret på de udgifter, som fremgår under noterne som 

udgifter til ”vedligehold og modernisering m.m.” i hhv. Årsregn-

skaberne for Den Kongelige Civilliste og Årpenge til H.K.H. Kron-

prinsen og H.K.H. Kronprinsessen. 

 Kilde: Kongehusets årsrapporter rekvireret på kongehuset.dk.” 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Mette Frederiksen 
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